
ZAPISNIK  

Sa 4. ( četvrte ) sjednice Odbora za međunarodne odnose i iseljenike,  

održane 19. februara 2013. godine 

 

  Sjednica je počela u 14.00 časova. 

Sjednicom je predsjedavao doc.dr Miodrag Vuković, predsjednik Odbora za 

međunarodne odnose i iseljenike. 

Sjednici su pristvovali članovi Odbora: Borislav Banović, Milutin Simović, mr Dritan 

Abazović, Obrad Mišo Stanišić, Žana Filipović, Milan Knežević, Koča Pavlović, Vasilije 

Lalošević i Suljo Mustafić. 

Sjednici nisu prisustvovali poslanici: Mićo Orlandić i Goran Danilović. 

Sjednici je prisustvovala i kandidatkinja za mjesto ambasadorke g-đica Slavica 

Milačić.  

Sjednici su prisustvovali saradnici u Odboru za međunarodne odnose i iseljenike 

Jasmin Bojadžić i Anđela Radunović, kao i  pripravnice Dijana Mitrović, Alemka Đečević. 

Shodno članu 4 Pravilnika o davanju mišljenja Odbora za postavljenje ili opoziv 

ambasadora i šefova drugih diplomatskih predstavaništava Crne Gore u inostranstvu, 

sjednica nije bila otvorena za javnost. 

Pošto je konstatovano da postoji kvorum za rad i punovažno odlučivanje, polazeći od 

predloga dnevnog reda i datog obavještenja, za sjednicu je utvrđen sljedeći 

 

DNEVNI RED: 

1. DAVANJE MIŠLJENJA O G-ĐICI SLAVICI MILAČIĆ, KANDIDATKINJI ZA MJESTO 

IZVANREDNE I OPUNOMOĆENE AMBASADORKE  U AUSTRIJI, ŠEFICE STALNE 

MISIJE CRNE GORE PRI ORGANIZACIJI ZA EVROPSKU BEZBJEDNOST I 

SARADNJU I MEĐUNARODNIM ORGANIZACIJAMA IZ SISTEMA UJEDINJENIH 

NACIJA, IZVANREDNE I OPUNOMOĆENE AMBASADORKE CRNE GORE U 

REPUBLICI SLOVAČKOJ NA NEREZIDENTNOJ OSNOVI, IZVANREDNE I 

OPUNOMOĆENE AMBASADORKE CRNE GORE U REPUBLICI ČEŠKOJ NA 

NEREZIDENTNOJ OSNOVI 

Predsjednik Odbora za međunarodne odnose i iseljenike doc.dr Miodrag Vuković u ime 

Odbora, pozdravio je kandidatkinju za mjesto ambasadorke g-đicu Slavicu Milačić, nakon 

čega joj je dao riječ. 

 

U uvodnom obraćanju članovima Odbora za međunarodne odnose i iseljenike, g-đica Slavica 

Milačić predstavila je ozbiljnost Misija u sedam međunarodnih organizacija i tri države za 

koje je predložena. 

 



Govoreći o Organizaciji za evropsku bezbjednost i saradnju ( OEBS ), istakla je da je riječ o 

najvećoj svjetskoj međuvladinoj organizaciji koja se bavi pitanjima bezbjednosti sa veoma 

širokim članstvom koje uključuje 57 država i ima 16 misija na terenu. Podsjetila je na 

početke ove organizacije, koja je prvenstveno bila ustanovljena kao regionalani 

aranžman.Ona je istakla sveobuhvatan pristup bezbjednosti koji zagovara OEBS, a koji je 

podijeljen u tri dimenzije -ljudsku, ekonomsku i ekološku.Ističući da je prvenstveni cilj 

OEBS-a rani nagovještaj i prevencija konflikata i rukovođenje u kriznim slučajevima, 

navodeći  da se organizacija bavi i pitanjima kao što su organizovani kriminal, trgovina 

drogom, oružjem i ljudima, pitanjima ekološke bezbjednosti, slobode štampe, ljudskih prava 

i slobodnih izbora.Iako odluke nisu pravno obavezujuće, donose se konsenzusom, stoga sve 

države u organizaciji imaju jednak status. G-đica Milačić, u svom temeljnom izlaganju, 

ukazala je na mnoge sprecifičnosti kao i na izazove i šanse organizacije.Naglasila je da OEBS, 

kao organizacija, ima političku težinu, a Misija pri takvoj organizaciji predstavlja doprinos 

Crne Gore očuvanju mira i bezbjednosti u svijetu. Stavljajući poseban akcenat na odnose 

OEBS-a i Crne Gore, dala je sistematičan pregled istih, podsjetivši na rane faze razvoja 

odnosa dvaju subjekata kroz rad Kancelarije za demokratiju i ljudska prava 1999. do 

prerastanja u misiju OEBS-a. S tim u vezi, istakla je značajnu ulogu koju je OEBS imao u 

doprinosu demokratizacije, reformi i primjeni zakonodavstva, medijske reforme i 

nadgledanja izbora u našoj zemlji. U skladu sa interesom Crne Gore, kazala je da se naša 

zemlja pridružuje izjavama i preporukama Organizacije za evropsku bezbjednost i saradnju. 

Kao prioritete u saradnji, determinisala je aktivno učešće u strukturama OEBS-a i saradnju 

sa zemljama regiona. 

 

Govoreći o Međunarodnoj agenciji za atomsku energiju, istakla je da ona predstavlja 

svjetski centar za saradnju u nuklearnoj energijii tehnologiji, koja za cilj ima korišćenje 

nuklearnih tehnologija i nauke u miroljubive svrhe sa ciljem da se doprinese miru i 

bezbjednosti, kao i milenijumski ciljevima u dijelu socijalnog, ekonomskog i ekološkog 

razvoja.Kao prioritete istakla je jačanje saradnje, posebno u oblastima nuklearnih 

istraživanja, zaštiti mora i priobalja. Značaj tehničke saradnje je evidentan kroz dvogodišnje 

cikluse pomoći kroz nacionalne i regionalne programe, uslijed kojih je od 2007. godine 

realizovano 9 nacionalnih projekata u vrijednosti od 2,6 miliona evra.Izdvojila je 

realizovane projekte vezane za monitoring životne sredine.Prioriteti i ovdje ostaju jačanje 

saradnje. 

 

 Govoreći o Pripremnoj Komisiji za Ugovor o sveobuhvatnoj zabrani nuklearnih testiranja, 

g-đica Milačić je pojasnila da Ugovor nije još stupio na snagu. Naglasila je značaj 

Međunarodnog sistema monitoringa i Međunarodnog centra za podatke, i posebno istakla 

mogućnosti koje se pružaju Crnoj Gori. Naročito kada je riječ o Međunarodnom centru za 

podatke koji između ostalog prikuplja, razmatra i radi na podacima iz oblasti seizmologije, 

interes Crne Gore je neupitan.  



 

UN Organizacija za industrijski razvoj (UNIDO), predstavlja po riječima Slavice Milačić, 

specijalizovanu agencija koja promoviše industrijski razvoj, zaštitu životne sredine i 

inkluzivnu globalizaciju. Glavno polje djelovanjaje stvaranje uslova za industrijski napredak 

zemalja u razvoju kao i stvaranje fonda od donacija razvijenih zemalja. S tim u vezi, njen 

značaj za Crnu Goru je u mogućnostima smanjivanja siromaštva kroz proizvodne djelatnosti 

i ojačavanja trgovinske aktivnosti manje razvijenih zemalja. Kada je riječ o saradnji naše 

zemlje i UNIDO-a, istakla je da je organizacijada sada podržala implementaciju 14 projekata 

vrijednosti 3,1 milion evra. 

 

Značaj Kancelarije UN za pitanja droge i kriminala (UNODC), g-đica Milačić nalazi u činjenici 

da predstavlja globalnog lidera u borbi protiv nezakonitog prometa drogom i 

međunarodnog kriminala i terorizma.Formirana je ciljem da ojača kapacitet UN-a u kontroli 

droga, prevenciji kriminala i međunarodnog terorizma u svim njegovim oblicima.Ona je 

pohvalila uspješnu saradnju Crne Gore i UNODC-a u oblasti pravosuđa, unutrašnjih poslova 

i borbe protiv trgovine ljudima. Istakla je važnost regionalnog projekat za vladavinu prava i 

jačanje bezbjednosti u Jugoistočnoj Evropi, formiranog od strane ove organizacije.S tim u 

vezi, istakla je da su projekti ove vrste podrška evropskog puta Crne Gore. 

 

Navodeći da je Međunarodna antikorupcijska akademija pionirska institucija, g-đica Milačić 

je naglasila da je ona formirana s ciljem da se nadoknadi nedostatak znanja i praksi u borbi 

protiv korupcije. Poslednja od međunarodnih organizacija iz sistema Ujedinjenih nacija o 

kojoj je izlagala g-đica Milačić je Haški kodeks ponašanja (HCoC). Istakla je da je to jedini 

multilateralni instrument za balističke rakete, odnosno za borbu protiv proliferacije 

balističkih raketa.Naglasila je da Crna Gora redovno dostavlja godišnje izvještaje o 

ispunjavanju obaveza u vezi haškog kodeksa. 

 

U predstavljanju Republike Austrije, Republike Slovačke i Češke Republike, država za koje je 

kandidovana za izvanrednu i opunomoćenu ambasadorku na rezidentnoj i nerezidentnoj 

osnovi,  g-đica Slavica Milačić je dala sveobuhvatnu sliku trenutnog političkog i ekonomskog 

stanja pomenutih zemalja. Ona smatra da se može ostvariti jača saradnja sa trima zemljama, 

posebno sa Austrijom u fazi zahtjevnog procesa pregovora sa Evropskom unijom. Među 

prioritetima, istakla je dalji razvoj saradnje, s tim u vezi i parlamentarne saradnja koja je 

veoma važan aspekt cjelokupne saradnje, kao I promovisanje ekonomskih odnosa. Istakla je 

pozitivan primjer Austrije kao zemlje koja zadržava najnižu stopu nezaposlenosti i najviši 

kreditni rejting. 

 

U dijelu predviđenom za diskusiju, zainteresovanost članova Odbora bila je velika.Svi 

članovi jednoglasno su pohvalili nesumnjive kvalitete i stručnost kandidatkinje. 

 



Poslanika Koču Pavlovića interesovalo je mišljenje uvažene gošće o aferi “Snimak”, iz ugla 

osobe koja će predstavljati Crnu Goru. S tim u vezi, naveo je da će ovo pitanje kandidovati 

pred OEBS-om, i zapitao da li može očekivati njenu podršku u toj proceduri. Poslanika 

Pavlovića takođe je interesovalo na koji način će Crna Gora biti prezentovana kao potencijal 

za ozbiljne visoko profitne investicije. Kada je riječ o Agenciji za atomsku energiju, izrazio je 

interesovanje za poziciju koju će Crna Gora zauzeti prema nuklernim projektima u Iranu. 

 

Odgovarajući na postavljena pitanja, g-đica Slavica Milačić se prvenstveno osvrnula na 

uvodno izlaganje g-dina Koče Pavlovića izrazila  svoju podršku za bilo koju inicijativu 

parlamenta. Slučaj “Snimak” nije htjela detaljno komentarisati dok ne sagleda činjenice od 

strane svih strana u procesu. Kada je riječ o Iranu, nepomenula je da se Crna Gora 

pridružuje stavovima i preporukama Evropske unije.Izuzetno, kada država ima 

dijamentralno suprotnu poziciju, prihvatljiv je uzdržan stav. U odgovoru na pitanje o 

austrijskim investicijama,  podsjetila je da se Austrija nalazi između 3.i 6. mjesta po 

investicijama u Crnoj Gori. 

 

Član Odbora g-din Suljo Mustafić, istakao je doprinos koji je kandidatkinja dala u evropskim 

integracijama. Izrazio je očekivanje da će njen budući angažman biti okrenut “ekonomskoj 

diplomatiji”. Po njegovom sudu, od velikog značaja je uspostavljanje bitnih kontakata za 

vrijeme trajanja Misija. Takođe, napomenuo je da treba osnažiti veze sa dijasporom. U ime 

Bošnjačke stranke, dao je podršku kandidatkinji. 

 

Poslanik mr Dritan Abazović istakao je potrebu poboljšanja turističke ponude u Republici 

Austriji, Republici Slovačkoj i Češkoj Republici, i stim u vezi pitao o strategiji promocije 

Crne Gore u tim zemljama. 

 

 Poslanik Milan Knežević pitao je g-đicu Milačić,obzirom na impresivnu biografiju smatra li 

da je degradirana ovom kandidaturom.Takođe, interesovalo ga je da li je predlog 

predstavljanja velikog broja zemalja i organizacija u cilju uštede.Izrazio je sumnju u 

mogućnost da kandidatkinja stigne preobiman posao bez jasnog plana i strategije. Tražio je 

podatke o broju crnogorskih građana u sve tri zemlje pojedinačno,kao i podatke 

spoljnotrgovinskog bilansa sa istima, za period od sticanja nezavisnosti.  

 

Poslanika Borislava Banovića interesovalo je stanje i opremljenost u ambasadi, obzirom da 

treba da odgovori zahtjevnom poslu kakav se očekuje. 

 

Poslanik Obrad Mišo Stanišić istakao je da Crna Gora ima diplomatkinju sa rijetkom 

karijerom na ovim prostorima. Izrazio je uvjerenje da će predstojeći posao g-đica Milačić 

obavljati kvalitetno, jer se radi o ambasadorki koja se nije bavila samo “suvom” 

diplomatijom.  



 

Poslanik Vasilije Lalošević je istakao da je g-đica Milačić jedna odrijetkih koja Misiju čini 

misijom svih građana Crne Gore. Postavio je pitanje u vezi kadrovskih kapaciteta, takođe u 

vezi vojnih predstavnika i njihove nezavisnosti od misija koje će ona voditi. 

 

G-đica Slavica Milačić, prvenstveno se zahvalila svima na sugestijama i interesovanju za 

predstojeće Misije. Poslaniku mr Dritanu Abazoviću je potvrdila da će se aktivnije 

angažovati na polju turizma. Ogvorajući poslaniku Milanu Kneževiču, rekla je da je ne 

smatra da je degradirana ovom kandidaturom. Kada je riječ o broju zaposlenih, upoznala je 

poslanike da je u ambasadi zaposleno pet ljudi zajedno sa vojnim osobljem. Obzirom da u 

Beču studira veliki broj mladih iz Crne Gore, smatra da bi bila dobra praksa primiti 

zainteresovane na volonterski rad.  G-đica Milačić je pružila podatke o broju Crnogoraca u 

pomenutim zemljama, po njenim riječima, u Austriji živi oko 3000, u Slovačkoj i Češkoj oko 

100-tinak građana Crne Gore. Kada je riječ o spoljno-trgovinskoj razmjeni, ona je sa 

Austrijom u prvoj polovini 2012. godine iznosila je 19 miliona evra, 4,4% manje u odnosu 

na prethodnu godinu, od čega uvoz iznosi 17,3 miliona, a izvoz 1,7 miliona.Saglasila se da je 

izražen deficit. 

 

Predsjednik Odbora doc.dr Miodrag Vuković istakao je da su nakon detaljnog razgovora sa 

kandidatkinjom za mjesto stalne i opunomoćene ambasadorke u Republici Austriji, 

nerezidentne ambasadorke u Republici Slovačkoj i Češkoj Republici, šefice misije pri 

Organizaciji za evropsku bezbjednost i saradnju, Međunarodnoj agenciji za atomsku 

energiju, pripremnoj Komisiji za Ugovor o sveobuhvatnoj zabrani nuklearnih testiranja, 

Organizaciji Ujedinjenih nacija za industrijski razvoj, Kancelariji Ujedinjenih nacija za 

pitanja droge i kriminala, Međunarodnoj antikorupcijskoj akademiji i Haškom kodeksu 

ponašanja, članovi Odbora za međunarodne odnose i iseljenike dali su pozitivno mišljenje. 

 

Poslanici Koča Pavlović i Milan Knežević bili su uzdržani. 

 

Predsjednik Vuković, nakon datog pozitivnog mišljenja Odbora o kandidatkinji za 

ambasadorku i šeficu misija, napomenuo je da će o tome u pisanoj formi obavijesti 

Predsjednika Crne Gore   g-dina Filipa Vujanovića. 

 

Sjednica je završena u 16.00 časova. 

 

v.d.Sekretara Odbora                                                                         Predsjednik Odbora 

Vesna Radulović                                                                             doc.dr Miodrag Vuković  


